
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
Žižkova 1882/57, 57, 587 33 Jihlava, IČO: 70890749  

ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 4/2021 konaného dne 13. května 2021 
 
 
Přítomni: 

1. Fialová Jana (předsedkyně) 8. Kabelka Miroslav 

2. Vaněk Petr 9. Feldbabel Vít (místopředseda) 

3. Kobrlová Bohumila 10. Pátek Radek 

4. Šimečková Eva 11. Bičík Lukáš 

5. Šmídková Jaroslava 12. Prošek Vladimír 

6. Kozdas Marta 13. Králík Ondřej (tajemník) 

7. Benc Ota  
 
Omluveni: 

1. Kostečková Karolína  

 
Hosté: 

1. Břížďala Jan (člen Rady Kraje Vysočina) 3. Křivánek Roman (Vysočina Education) 

2. Fous Petr (ZO OS KOVO) 4. Chloupková Hana (KOUS Vysočina, z.s.) 
 
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem; 
5. Diskuze a různé; 
6. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Jana Fialová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen. 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedáních Rady Kraje Vysočina č. 11/2021 – 15/2021, v období 6. 4. - 4. 5. 
2021. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat zde: https://www.kr-
vysocina.cz/podklady-pro-jednani-rady/ms-24797/p1=24797 
 
Vít Feldbabel vznesl dotazy na body z RK č. 14/2021: 
„Rozpočtové opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu – poskytnutí dotace Tělovýchovné 
jednotě Spartak Třebíč, spolek“. Kolik sportovců bude moct tento tunel využívat. Jan Břížďala 
odpověděl, že v  rámci celokrajského využití bude moct tunel využívat cca 1 500 atletů, ale 
zároveň budou uzavřeny smlouvy o spolupráci s jednotlivými školami. Tunel lze také využívat jako 
multifukční halu. 
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„Pravidla Rady Kraje Vysočina pro poskytování stipendia pro studium na zahraničních středních 
školách v partnerských regionech“. Kolik studentů v minulých letech toto stipendium využívalo. Jan 
Břížďala odpověděl, že se jedná v řádech jednotek studentů. Pro následující rok se zatím evidují tři 
žádosti. 
Dále vznesl dotaz na bod z RK č. 15/2021 „Rozpočtové opatření na kapitole Školství, mládeže a 
sportu – finanční dar na zajištění „Tour de France ve tmě pro nevidomé děti“. Na co konkrétně 
finanční prostředky budou použity. Jan Břížďala odpověděl, že je žadatel použije na pokrytí 
nákladů spojených se závodem. 
 

4. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem 
V průběhu jednání tohoto bodu se dostavil člen výboru Lukáš Bičík. 
 
Ondřej Králík okomentoval podkladový materiál. Celkové náklady a výnosy v hlavní činnosti byly 
ve výši více než 2 mld. Kč. Největší položkou jsou mzdové náklady. Je patrno, že největším 
zdrojem, kterým školy a školská zařízení disponují, jsou výnosy z transferů, tedy prostředky 
veřejných rozpočtů. Mimo ně ale školy a školská zařízení hospodaří i s dalšími nezanedbatelnými 
zdroji (výnosy z vlastní činnosti). Těmi jsou v případě škol příjmy za produktivní práce žáků, za 
stravování, ubytování, za péči o děti (dětské domovy) a jiné příspěvky. Školní statek Humpolec 
čerpá dotace z veřejných rozpočtů na zemědělskou činnost, kterou vykonává v doplňkové činnosti. 
 

5. Diskuze a různé 
Jan Břížďala informoval o žádosti ORR týkající se nominace člena výboru pro výchovu, vzdělávání 
a zaměstnanost do Pracovní skupiny Vzdělávání v rámci Regionální stálé konference a to 
z důvodu nastavení nového programového období IROP II. V PS jsou zástupci kraje, ZŠ, SŠ, 
Vysočina Education atd. 
Přítomní členové se jednotně shodli na zástupci Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva Kraje Vysočina, a to Víta Feldbabela. 
 
Petr Fous, zástupce OS KOVO, nabídl možnost součinnosti při distribuci informačních letáků, 
propagačních materiálů do podniků v Jihlavě a okolí. Dále nabídl možnost exkurzí ve výrobních 
závodech. Exkurze by byly pod záštitou OS. 
 
Jaroslava Šmídková vznesla dotaz na hodnocení spokojenosti studentů, rodičů a učitelů ve 
školách. Ondřej Králík odpověděl, že při hodnocení ředitelů SŠ zřizovaných krajem bylo toto téma 
projednáváno. Někteří ředitelé využívají k průzkumu spokojenosti ve školách standardizované 
nástroje, někteří využívají své nástroje (definice svých nejčastějších dotazů). U více jak poloviny 
krajských škol již průzkumy spokojenosti plně fungují. Rozhodnutí o provádění průzkumu je na 
ředitelích škol. Jan Břížďala doplnil, že hodnocení škol samotných lze rozdělit na dvě části, a to 
hodnocení klima školy a hodnocení kvality výuky. Ze strany kraje je max. podpora k ředitelům, aby 
toto hodnocení prováděli. První fáze hodnocení je realizace (vyplnění dotazníků studenty), druhá 
fáze (práce s výsledky) a třetí fáze (publicita výsledků). Vít Feldbabel vznesl podnět na 
vypracování metodiky nebo portfolia nástrojů, které by sloužily ke zjištění spokojenosti studentů, 
učitelů ve školách. Tento materiál by následně využívaly ostatní školy. Na příštím zasedání se 
členové výboru budou tímto tématem zabývat v rámci projektu IKAP II. 
Lukáš Bičík vznesl dotaz, zda kraj na své školy zasílal nějaká konkrétní doporučení, zda má učitel 
distanční výuku provádět ze školy nebo z domova. Jan Břížďala odpověděl, že ne, bylo to na 
rozhodnutí ředitelích škol. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 10. června 2021 od 16:00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost B 1.05. 
 
 

6. Závěr 
Jana Fialová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
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Ing. Jana Fialová, MBA 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Ondřej Králík 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 14. dubna 2021 


